
Corona forhold for afholdelse af DAFFs Årsmøde 2020

Vi gør alt, hvad vi kan for at sikre en tryg afvikling, der er i fuld overensstemmelse med de gældende retningslinjerne omkring 
generalforsamlinger. Det er samtidig altafgørende, at I som repræsentantskab, udviser en tilsvarende adfærd. Konkret betyder det, 
at: 

• Man har mundbind på hele tiden når man er indendørs, undtagen når man sidder på sin plads. 
• Når man ankommer går man direkte hen, og lader sig registrere, og videre (dvs. uden stop) ind og sætter sig på en plads i 

salen (som man beholder under hele Årsmødet.).  
• Under Årsmødet – og i eventuelle pauser – rejser man sig kun fra sin plads, og forlader salen for at gå på toilettet.  
• Al forplejning vil være placeret ved de enkelte pladser, så man skal ikke rejse sig for at hente kaffe el. lign.  
• Når Årsmødet er slut, forlader man straks salen. I den forbindelse sørger man for at holde god afstand til andre. 
• På vej ud fra mødet, kan man få udleveret sin bestilte sandwich ved udgangen.
• Det er meget vigtigt, at I under ingen omstændigheder tager ophold noget andet sted end på jeres plads.  

Vi ved godt, at ovenstående kan virke formynderisk og en smule banalt. Men det er de samme betingelser DIF senest har afholdt 
deres Budgetmøde på, og vi er nødt til at gøre alt hvad vi kan for, at Årsmødet afvikles både lovligt og forsvarligt. Vi beder om jeres 
hjælp til, at det kan ske. Vi ved også, at Årsmødet normalvis vil være en anledning til at komme hinanden ved, og tale på tværs. Det 
bliver der desværre ikke mulighed for i år, og vi beder om jeres forståelse for, at det må foregå i anden regi.   

DAFF årsmøde 2020  
lørdag d. 28. november 2020 kl. 10:00-15:00

Nordhallen, Nørrevangstorvet 6, 4200 Slagelse 



dagsorden
1 Valg af dirigent, der ikke må være medlem af bestyrelsen.  

• Bestyrelsen foreslår John Christoffersen.  

2 Formanden aflægger beretning (side 4)

3 Udvalgsberetninger til godkendelse  

• Disciplinærudvalgets beretning (side 7)
• Appeludvalgets beretning (side 8)
• Cheerleadingudvalgets beretning (side 9) 
• Dommerudvalgets beretning (side 11)
• Flag footballudvalgets beretning (side 12)

4 Bestyrelsen forelægger det reviderede regnskab til godkendelse 
• Årsrapport 2019 og Intern Revisorerklæring 2019 (bilag 1A og 1B)
• Der er ikke indkommet spørgsmål til Årsrapport 2019 ifm. udsendelse i juni 2020

5 Godkendelse af budget og fastsættelse af foreningskontingent, turneringsgebyr og licensafgift
• Bestyrelsens forslag til Budget 2021 inkl noter, samt oversigt over priser (bilag 2)

6 Behandling af indkomne forslag
• Bestyrelsens forslag (bilag 3)

7 Valg af formand  
• Der er ikke indkommet kandidater til Formandsposten
• Bestyrelsen indstiller Nadia Panzio som formand - Nadia Panzio er villig til genvalg

8 Valg af øvrig bestyrelse, og suppleanter til denne  

• Bestyrelsesmedlem (2 år): Michael Pasieczny er på valg, og er villig til genvalg
• Bestyrelsesmedlem (2 år): Inge Romsdal er på valg, og ønsker ikke genvalg

• Bestyrelsen indstiller Tina Petersen (Avedøre Monarchs) til bestyrelsen (bilag 4)
• Bestyrelsesmedlem (2 år): Anders von Essen-Leise er på valg, og ikke ønsker genvalg 

• Bestyrelsen indstiller Kasper Lindén (flag football) til bestyrelsen (bilag 4)
• 1. suppleant (1 år): Bestyrelsen indstiller Anders von Essen-Leise  (Kronborg Knights)
• 2. suppleant (1 år): Bestyrelsen indstiller Maria Sandby Madsen (Randers Cheerleaders) (bilag 4)

9 Valg til faste udvalg

Disciplinærudvalget
• Formand: Bestyrelsen indstiller Brian Sarby 
• Medlem (Flag football): Niklas Dyrby Johansen er villig til genvalg (1 år). 
• Medlem (Flag football):  Casper Iisager er villig til genvalg (1 år). 
• Suppleant (Flag football): Danijela Gusak er villig til genvalg (1 år) 
• Medlem (Amerikansk fodbold): Bestyrelsen indstiller Elex Kristensen (1 år) 
• Medlem (Amerikansk fodbold): Bestyrelsen indstiller Rasmus Ryberg (1 år) 
• Suppleant (Amerikansk fodbold): Bestyrelsen indstiller Benjamin Qvist (1 år) 
• Medlem (Cheerleading): Mikael Sohn Ottesen er villig til genvalg (1 år). 
• Medlem (Cheerleading): Isabell Dam Sehested Jensen er villig til genvalg (1 år).  
• Suppleant (Cheerleading): Lasse Salomonsen er villig til genvalg (1 år). 
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Appeludvalget 
• Formand: Jacob Holm er villig til genvalg (1 år).  
• Medlem: Jens Jodahn er villig til genvalg (1 år) 
• Medlem: Hans Peter Roth er villig til genvalg (1 år) 
• Suppleant: Timothy Jensen er villig til genvalg (1 år).

 Cheerleadingudvalget 
• Medlem: Sara Herlev er villig til genvalg (2 år). 
• Medlem: Josephine Elene Hansen er villig til genvalg (2 år).  
• Suppleant: Cheerleadingudvalget indstiller Frederikke Bisholm (1 år)

Dommerudvalget
• Formand: Frank Rasmussen er villig til genvalg (1 år).  
• Medlem: Martin Mikkelsen er villig til genvalg (1 år) 
• Medlem: Kim Larsen er villig til genvalg (1 år) 
• Medlem: Tobias Trige er villig til genvalg (1 år) 
• Suppleant: vakant

Flag football udvalget  
• Medlem: Martin Rambusch Jakobsen villig til genvalg (2 år).  
• Medlem: vakant (2 år) 
• Medlem: vakant (2 år) 
• Suppleant: vakant (1 år) 

Amerikansk fodbold udvalget (under forudsætning af, at det er vedtaget)
• Formand: vakant (1 år) 
• Medlem: vakant (2 år) 
• Medlem: vakant (2 år) 
• Medlem: vakant (1 år) 
• Medlem: vakant (1 år) 
• Suppleant: (1 år) 

10 Valg af to revisorer og en suppleant for disse, samt en ekstern revisor
• Revisor Mikael Sohn Ottesen er på valg og er villig til genvalg (1 år)
• Revisorer Maria Haumand er på valg og er villig genvalg (1 år) 
• Revisorsuppleant René Gundsø er på valg og er villig genvalg (1 år)
• Bestyrelsen indstiller genvalg af EY (Ernst & Young) (1 år)  

11 Eventuelt 
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formandens beretning
Årsberetningen er en anledning til at se tilbage på det forgangne år, og genopleve det som vi har opnået i løbet af året, og samtidig 
se frem mod 2021.   

2020 har været et anderledes år på rigtig mange måder, og det har sat sine spor, både på godt og ondt. Covid-19 virussen har 
fyldt mere end noget andet, og derfor bærer beretningen selvfølgelig også præg af dette. Heldigvis har vi også oplevet lyspunkter i 
mørket, og det skal vi fremhæve. 
 
2020 var året hvor en stor del af opgaverne i vores strategiaftale 2018-2021 skulle iværksættes, hvoraf en del af dem skulle 
foregå ude i klubberne. Det satte Covid-19 desværre en stopper for og derfor har vi i samarbejde med DIF justeret målene for 
strategiarbejdet, så de er tilpasset den nye virkelighed og er realistiske at nå. Vi er nu godt i gang med at indhente det forsømte. 

Året begyndte med store ændringer for administrationen i DAFF. Efter at have lyttet til efterspørgslen fra vores medlemsklubber, 
DIF og vores medarbejdere, besluttede den ny-konstituerede bestyrelse at ændre organisationsstrukturen i DAFF. Arbejdet 
startede op i vinteren 2019, og blev taget op igen efter Årsmødet samme år. I starten af 2020 blev beslutningen om at gå fra en 
tostrengede ledelse til en enstreget ledelse taget, og ændringen blev effektueret primo februar. Bevæggrunden for beslutningen 
var, at bestyrelsen oplevede, at der var tvivl om hvilke personer, der sad med hvilke ansvarsområder, kommunikationen gik tabt, og 
at organisationen ikke var smidig. Frustrationen rakte helt ud i klubberne, som gav udtryk for forvirring og en distancering mellem 
klubberne og DAFF, hvilket ikke længere kunne ignoreres. DAFF ER klubberne, og derfor var det vigtigt at skabe en ændring, som 
kunne eliminere distancen. Løsningen på problemet var at ændre den daværende tostrengede ledelse, og med flertal i bestyrelsen, 
blev en enstrenget ledelse effektueret. Som bekendt tilbød vi Lars Carlsen en direktørstilling, som han takkede ja til.  

En ny administrationsstruktur krævede hårdt arbejde af både vores direktør og medarbejdere, men holdet blev delvist sat, og 
arbejdet for en mere strømlinet administration startede. Da den nye administration for alvor skulle begynde arbejdet med mere 
kontakt ud i vores klubber og tættere samarbejde, satte Covid-19 en brat stopklods for arbejdet. 

Desværre blev vi alle i marts ramt af Covid-19 virussen, og da vores statsminister lukkede Danmark ned d. 11. marts, måtte vi også 
lukke ned for vores sportsgrene. Uafbrudte forhandlinger i regeringen omkring idrætten i Danmark generelt, akutte ændringer og 
udmeldinger gennem foråret, sommeren og efteråret satte stort pres på alle. Ændrede regler og retningslinjer, der skulle fortolkes 
så de passede ind i vores sportsgrene, har givet både klubber og administrationen et stort arbejde. 

Covid-19 har også haft en enorm effekt på vores normale drift af vores sportsgrene og har tæret mere på ressourcerne end hvad 
øjet lige ser. 

Flag football 
Noget af det første der blev aflyst i Flag football, var Flag football VM, som vi skulle have været værter for i 2020. IFAF var hurtige 
på aftrækkeren og lukkede flere af deres store events ned, hvilket betød at meget af det arbejde der allerede var lagt i Flag football 
VM desværre gik tabt.  

Flag footballs regulære sæson var den eneste af vores sportsgrene, som ikke mærkede den store forandring efter landet blev 
lukket ned. Sæsonen blev udskudt, men Flag football nåede nærmest at spille en almindelig sæson, med et slutspil, og en finale. 
Dannebrog Bowl endte med at blive den eneste finale i DAFF i 2020.  

Arbejdet i DAFF omkring Flag football har haft stort fokus på at afvikle sæsonen på bedst mulig måde og blev hjulpet godt på 
vej af flag-udvalget, som havde stor succes med at skabe og afvikle Åben Flag Stævne i Super Bowl weekenden. Der har tilmed 
aldrig været så mange deltagende hold. Derudover lykkedes det også for arrangørerne i samarbejde med DAFF at få gennemført 
SportMonda Bowl i 2020. 

Landshold 
Det aflyste Flag VM, betød at Herre- og Damelandsholdet ikke kom i aktion. De fik desværre ikke i denne omgang chancen for at 
vise hvad de kan på dansk grund. 
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Cheerleading 
Allerede i marts måtte der handles hurtigt, og det højt ventede DM blev som den første konkurrence aflyst få dage inden det skulle 
afvikles. Det blev gennemgående for sæsonen, hvor både Sommer Cup og Jule Cup også måtte aflyses. Ligesom vores to andre 
sportsgrene, er Cheerleading en kontaktsport, og derfor blev al træning hurtigt sat på standby. Alternative metoder til at holde 
holdånden blev iværksat. For eksempel blev der lavet Instagram takeover på DAFF’s konto, hvor humøret var højt. Der blev også 
delt goodiebags ud til udøvere i nogle klubber. 

Arbejdet i DAFF omkring Cheerleading har ikke været sat på standby. Vores Udviklingskonsulent, Malene Kolmos, har i samarbejde 
med Cheerleading-udvalget blandt andet lavet de sidste rettelser i vores uddannelser, som nu er klar til igen at blive udbudt. 
Derudover introducerede vi ny konkurrence struktur, CheerSport, den nye disciplin Performance Cheer og meget mere. 
For at imødekomme ønsket om at skabe en konkurrence, har vi budt et nyt tiltag velkommen, nemlig 2020 Cup. 2020 Cup bliver en 
online konkurrence, som for at overholde restriktionerne, afholdes to steder i Danmark. Rutinerne bliver optaget og vurderet af et 
dommerpanel, hvorefter hele konkurrencen vil blive sendt på vores medier.  

Landshold
Både Coed og All girl landsholdene startede deres træning frem mod VM 2020 i slutningen af 2019, der både indeholdt nye og 
gamle landsholdsudøvere, som ønsket. Turen til VM i april blev aflyst, og dermed blev landsholdene sat på standby. Beslutningen 
om ikke at sende hold afsted i 2021 blev taget, og det har åbnet muligheden for at starte de kommende landshold til 2022 op 
tidligere end normalt. 

Amerikansk foldbold 
Amerikansk fodbold har været hårdt ramt af restriktioner, og har af flere omgange måtte udsætte sæsonstart. Første 
turneringsplan blev sendt ud i starten af marts, hvorefter turneringsstarten blev flyttet af flere omgange. Turneringen kom endelig 
i gang i august. Den måtte dog desværre stoppes igen medio september, pga. stramninger i forsamlingsforbuddet endnu en gang. 
Det blev i alt til 7 spillerunder inden forsamlingsforbuddet blev sat så langt ned, at ingen hold kunne færdiggøre slutspillet. Dagen 
før National Ligaens semifinaler lukkede Danmark ned på ny, og semifinalerne måtte aflyses med timers varsel, og Mermaid Bowl 
og alle andre finaler måtte ligeledes aflyses. 

Under nedlukningen, så vi lige som i Cheerleading, stor kreativitet ude i klubberne og blandt deres trænere, hvilket resulterede i en 
masse fede tiltag, såsom fælles online træning, virtuelle træningsprogrammer, og meget mere. 
Arbejdet i DAFF omkring Amerikansk fodbold gennem sæsonen, har haft et fokus på at få så mange i aktion som muligt, inden for 
de til hver tid gældende retningslinjer, hvilket ikke altid har været ligetil. I efteråret har vi haft fokus på at udvikle vores klubber, få 
rullet alle vores uddannelser ud med nyt indhold, samt en masse nye kurser. Efterårets tiltag er blevet igangsat og udrullet af vores 
nye Udviklingskonsulent, Kasper Skyum Blomgren. 

Landshold
Også landsholdene i Amerikansk fodbold har ligget stille. I februar bød vi på en hjemmekamp som skulle spilles i starten af august, 
hvor Storbritannien skulle komme på besøg. Vi vandt buddet, og vores andet bud på kampen mod Østrig nåede lige akkurat at 
blive sendt ind inden Covid-19 stoppede det hele. Kampene var med i IFAFs nedlukning, og Herrelandsholdet kom aldrig i aktion.  

U19 landsholdet skulle have deltaget ved NM på dansk grund, hvilket også endte med at blive lukket ned.   

Selv den fælles U17 og U19 camp der blev forsøgt afholdt i uge 42, måtte aflyses som følge af Covid-19. 
 

2020 – et rigtigt corona år 
Vi har trods udfordringer heldigvis stadig oplevet succeshistorier i 2020. Opsummeret blandt de tre sportsgrene har vi opnået:
 

• Et succesfuldt Åben Flag Stævne, som lover godt for fremtiden for Flag football 
• En stigning i medlemstal i Flag football 
• At få afholdt en forkortet sæson i Amerikansk fodbold, trods store problemer med forsamlingsforbuddet 
• En stigning i medlemstal i Amerikansk fodbold, målt på CFR tallene for 2019. 
• Afholdelse af online konkurrence i Cheerleading, 2020 Cup 
• Rekordhøjt medlemstal i Cheerleading, målt på CFR tallene for 2019

Jeg og bestyrelsen vil takke alle udøvere, spillere, trænere, ledelser og bestyrelser i klubberne, vores medarbejdere og vores 5



direktør for den store tålmodighed, og det kæmpestore stykke arbejde, der er blevet lagt for at holde vores sportsgrene i live, og 
for at få det bedste ud af situationen. 

Når vi ser fremad, har vi heldigvis rigtig meget at se frem til. Vi har nu fået den endelige administration på plads med ansættelsen 
af Udviklingskonsulent, Kasper Skyum Blomgren og Kontormedarbejder Jonathan Slotsø Olsen, hvilket betyder at der er tid til at 
arbejde i dybden med udviklingen af vores klubber. 
 
Vi har stadig fokus på klubudvikling, medlemsfremgang og at promovere vores tre sportsgrene. Vi ser også frem til en kommende 
ny strategi-aftale med DIF, hvor første udkast indsendes i december. Den kommende strategiaftale bærer præg af ønsket om ”den 
gode klub” og alt hvad dette indebærer. Samtidig er det stadig vores fornemmeste opgave i DAFF’s bestyrelse og administration 
at arbejde endnu mere med klubbernes erfaring og behov. Vi skal bruge erfaringerne fra vores sportsgrene konstruktivt i alle tre 
sportsgrene og lære af hinanden. Vi skal stå sammen om at skabe medlemsfremgang, og samtidig gøre vores klubber stærkere og 
sikre deres overlevelse i fremtiden. Det gør vi blandt andet med initiativer som kan hjælpe klubberne med at markedsføre sig selv 
med de fordele vi har. Vores tre sportsgrene har nemlig den unikke sammenligning at der er plads til alle, uanset alder, højde og 
drøjde. 
  
Tak til alle for 2020. 

Nadia Panzio
Formand
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Disciplinærudvalgets beretning
Disciplinærudvalget består af:

• Formand: Casper Iisager, (Heinz Hvid, fratrådt februar 2020). 
• Cheerleading: Isabell Dam Sehested Jensen, Mikael Sohn Ottesen, Lasse Salomonsen (suppleant) 
• Flag football: Niklas Dyrby Johansen, Danijela Gusak. 
• Amerikansk fodbold: Claus Bundgaard Nordberg, Brian John Sarby, Elex Christensen (suppleant) 

2020 er speciel på flere måder for Disciplinær Udvalget. 

I forbindelse med organisationsændringen i DAFF meddelte Heinz Hvid, at han fratrådte udvalget og hans rolle som formand. Det 
er ikke beskrevet i vedtægterne, hvorledes der findes ny formand i tilfælde af formand fratræder, derfor måtte vi have DIF til at 
hjælpe os. Vi skulle finde en person internt i Disciplinærudvalget og jeg (Casper Iisager) endte med at tage posten som formand i 
2020. 

Derudover er det selvfølgelig Covid-19 der sætter sit præg på 2020. 

Først og fremmest bliver alle konkurrencer aflyst i cheerleading, på nær den der skal finde sted vituelt 5/6 december. Turneringen 
i amerikansk fodbold bliver udsæt helt til august og ender med at blive afbrudt i september inden den er helt færdigspillet. Flag 
football får spillet hvad der minder om en reel sæson, dog lidt afkortet og med opstart i juni og Dannebrog Bowl i oktober 2020. 

Disciplinær Udvalget har taget højde for Covid-19 i de sager, hvor det har haft en indflydelse – her taler vi om trækning af hold og 
aflysning af kampe. 

Det giver ikke mening at sammenligne antal sager med tidligere år, da der som nævnt har været mange færre konkurrencer og 
kampe pga. Covid-19. 

Antal sager i 2020: Pr. den 17. november har udvalget haft 21 sager (sag nr. DS2020-017 er oprettet ved fejl) og alle sager er fra 
amerikansk fodbold. 

Det drejer sig om hovedsageligt om diskvalifikationer og et par sager vedr. targeting, samt et par holdtrækning og nogle 
kampaflysninger. 

Sagerne omhandlende diskvalifikations og targeting er behandlet helt standard, hvor der i sagerne omhandlede holdtrækninger og 
kampaflysninger, er taget hensyn til Covid-19 smitten og dens direkte og indirekte indflydelse. 

Afslutningvis vil jeg takke resten af disciplinærudvalget og direktør for godt samarbejde, og for at hjælpe mig i min nye rolle som 
formand for udvalget. Dernæst vil jeg på vegne af Disciplinærudvalget takke de forskellige eksterne ”partnere” der har bistået 
Disciplinæruvalget i 2020. 

På Disciplinærudvalgets vegne 
Formand, Casper Iisager
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Appeludvalgets beretning
Appeludvalget består af: 

• Jacob Bartholin Holm 
• Jens Jordahn 
• Hans Peter Roth 

Suppleant 
• Timothy Jensen 

Udvalget har i 2020 kun haft en enkelt sag til bedømmelse, hvilket udvalget betragter som positivt, og ud over den aktuelle 
Covid-19 situation betragter udvalget det også som signal på, at disciplinærudvalgets afgørelser er meget fyldestgørende og godt 
gennemarbejdet. 

Appeludvalget bestræber sig fortsat på, at sager er afgjort senest 4 uger efter appellen er modtaget. 

Udvalget har i 2020 behandlet 1 sag, og udvalget forventer, at der afsiges kendelse i sagen forud for Årsmødet. 

Sagen omhandler et dommerskøn, og efterfølgende sanktion. 

På vegne af Appeludvalget
Formand, Jacob Bartholin Holm 
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cheerleadingudvalgets beretning
Cheerleadingudvalget består af:

• Formand: Christina Lissa Benn 
• Medlem: Lasse Salomonsen 
• Medlem: Sara Herlev 
• Medlem: Josephine Elene Hansen 
• Medlem: Anine Dittmer 

Cheerleadingudvalget har i årets og sæsonens løb samarbejdet med DAFF’s administrations- & sports- og udviklingsafdeling bl.a. 
om afviklingen af en række aktiviteter og sportslig sparring. Tak til DAFF’s ansatte for det gode samarbejde – det sætter vi pris på! 

Herunder er de forskellige aktiviteter beskrevet fra sæsonstart i august 2019 frem til sæsonafslutning i 2020. 

Sæsonens første aktiviteter i sæsonen 19/20 var træneruddannelserne i cheerleading – der blev gennemført både 
Introuddannelsen i henholdsvis øst og vest og Niveau 1-uddannelsen. På disse uddannelsesdage var der 51 trænere samlet for 
at lære noget nyt om deres trænergerning. Cheerleadingudvalget vil gerne sige tak til klubberne for den store opbakning til 
uddannelserne. Det betyder meget for os, når vi bruger tid og energi på at gøre dem endnu mere aktuelle for jer. Vi vil også gerne 
sige tak til vores dygtige undervisere, som afsætter tid til forberedelse og undervisningen af fremtidens trænere. 

I begyndelsen af sæsonen 19/20 indførtes disciplinen Performance Cheer til de danske cheerleadingkonkurrende. Det er 
kategorien ”Freestyle Pom”, som blev indført, og kategorien kan sammenlignes med dance-kategorien, som vi tidligere har 
haft i dansk cheerleading. Der er et stort potentiale i Performance Cheer, hvor man kan kombinere dansens verden med 
cheerleadingens verden. Vi ser et kæmpe potentiale for Performance Cheer, der kan være med til at udbrede kendskabet til vores 
sport. Og vi håber, vi kommer til at se endnu flere klubber, der tager kategorien til sig og evt. deltager til vores konkurrencer.  

7.-8. september 2019 blev der afholdt try-out til de to danske cheerleadinglandshold. I sæsonen har der været et par nye ansigter 
i trænerbesætningen, herunder Fanni Liv Engelbrecht, der dannede trænerpar med den erfarende landsholdstræner Mie Høg 
Hegaard. De var trænerteam for det danske all girl-landshold. På coed-landsholdet bestod trænerteamet af hovedtræner Gerardo 
Redondo Mora assisteret af Anine Dittmer og Demmi Wu. 

De danske landshold skulle have deltaget i Verdensmesterskaberne i Orlando, Florida i dagene 28.-29. april 2020, men konkurrence 
blev desværre aflyst pga. corona-situationen.   

I november 2019 afholdte vi sæsonens første (og desværre eneste) konkurrence – Julecup. Konkurrence blev afholdt d. 16. 
november 2019 i Arena Randers i samarbejde med Randers Cheerleaders. Det var som altid en god dag i cheerledingens tegn med 
deltagelse fra knap 900 udøvere i alderen 3-40 år fordelt på mange klubber og hold. På lægterne var der knap 1250 publikummere, 
der heppede på deltagerne i løbet af dagen. Dagen bød på rutiner i kategorierne Groupstunt, Cheer og den nyindførte kategori 
Performance Cheer. Cheerleadingudvalget vil gerne takke Randers Cheerleaders for et vellykket arrangement. 

I januar 2020 blev der afholdt en workshop i Perfomance Cheer for alle interesserede. Og da Performance Cheer er en ny kategori 
i Danmark, havde vi to dygtige trænere fra Norge til at undervise de 30 deltagere i fem timer. Når samfundssituationen igen tillader 
det, vil vi lave endnu en workshop, så vi sikrer en udbredelse og forståelse for kategorien i Danmark. 

I marts rammer coronaen også Danmark og cheerleading! Det betød, at vi i måtte aflyse årets mest festlige dag – nemlig DM 
i Cheerleading! I ugerne og dagene op til aflysningen blev der afholdt mange møder og telefonmøder for at finde ud af, om vi 
kunne finde en løsning og afholde konkurrencen alligevel. Men det var desværre ikke muligt at lave et setup, der gav mening for 
værtsklubben Aarhus Tigers Cheerleaders og DAFF i forhold til de retningslinjer, der var udstukket fra regeringen. 

I dagene efter blev det klart, at det heller ikke ville blive muligt at afholde næste konkurrence – Sommer Cup, som også blev 
aflyst. Sæsonen var altså mere eller mindre slut, men så begyndte kampen for at fastholde udøverne i denne periode. I mange 
klubber betød det træning hver for sig – online. Cheerleadingudvalget vil gerne rose klubberne for at tænke kreativt og være 
omstillingsparate i en tid, hvor det er svært at navigere. 
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I tiden herefter blev også både VM og EM i Cheerleading aflyst. Så definitivt ikke mere konkurrencecheerleading i sæsonen.    

I april blev DIF’s medlemstal offentliggjort og heri kunne vi se, at cheerleading som sport havde en fremgang på 25% sammenlignet 
med år 2018. Det er et superflot resultat og er et udtryk for, at vi i cheerleading både er gode til at få nye ind i sporten, men måske 
også at fastholde på flere udøvere. Det er et superflot arbejde, der er gjort ude i klubberne, og det tager vi hatten af for.  

I optakten til DM i Cheerleading indsamlede Cheerleadingudvalget de traditionsrige og mange nomineringer ind fra klubberne. 
Klubberne kunne nominere dem, de syntes, havde gjort sig fortjent til titlen som: ”Årets Klub”, ”Årets Seniorudøver”, Årets 
Juniorudøver”, ”Årets Ildsjæl” og ikke mindst ”Årets Træner”. Vi vil gerne sige tak for de mange flotte nomineringer, som vi alle har 
læst med glæde. Det er dejligt at se, hvor værdsat I er for andre. 

Da DM i Cheerleading blev aflyst valgte vi online at annoncere de kandidater, der var fundet til at dyste om de forskellige ”Årets”-
titler. Det gjorde vi over fem uger, hvor indstillerne gav en masse skulderklap og anerkendelse til dem, de havde nomineret. 
Cheerleadingudvalget havde fornøjelsen af at annoncere vinderne. 

Vi valgte også at lave en ny ”DAFF-pris”, som man ikke kan indstille til, men som vi synes, skal gå til én særlig person, som fortjener 
opmuntring, opmærksomhed og anerkendelse. I år gik den til Orliina Knudsen fra tidligere Jam Cheer Aalborg. Tidligere på året 
mistede han førligheden i benene. Han har kæmpet en sej kamp og er en inspirator for mange udøvere både i klubben og resten af 
Danmark.    

I maj 2020 offentliggjorde vi et nyt levelsystem til vores konkurrencer, der overordnet set betyder, at der udbydes flere kategorier 
at konkurrere i. Det betyder også, at man til konkurrencer kan stille op i det level, der giver bedst sportslig udvikling for de udøvere, 
der er på holdet. Vi håber, at tiltaget kan være med til at fastholde flere cheerleaders på sigt, da vi kan udbyde det helt rette tilbud 
til dem.   

D. 13. juni 2020 afholdtes det årlige udviklingsmøde i cheerleading, som var en stor succes igen i år – vi var 50 deltagere. På selve 
mødet, som var programsat fra kl. 10-16, havde vi diskussioner i emner som Hit Zero, klubskifteregler, uddannelser og meget mere. 
Cheerleadingudvalget vil gerne sige tak til de deltagende klubber for god og konstruktiv dialog og håber på at se lige så mange til 
næste års udviklingsmøde. 

I juli blev endnu et nyt koncept: CheerSport offentliggjort. En koncept der forhåbentligt kan det gøre nemt for trænere at sætte 
en træning sammen, men også kan være med til at rekruttere og fastholde flere udøvere, fordi det er et nemt koncept at følge. Vi 
håber på, at flere klubber – både nye og etablerede, vil afprøve konceptet i de kommende sæsoner. 

I denne her sæson 20/21 valgte vi at udvide Cheerleadingudvalget med flere underudvalg. Som det måske ses i denne beretning, 
så har vi haft et travlt år med mange aktiviteter og implementeringer, men vi er stadig ivrige for at gøre endnu mere. Derfor har vi 
lavet syv underudvalg med gode mennesker fra cheerleadingverdenen, der ønsker at udvikle sporten på forskellige områder, som 
de brænder for og kender til. Underudvalgene skal bidrage med tiltag, der kan skabe endnu mere vækst i vores sport. 

Vi sætter stor pris på den interesse, der har været for at hjælpe til og glæder os til at se, hvor det ellers kan bringe os hen. 

I løbet af sæsonen meldte to nye klubber med cheerleading som aktivitet sig ind i DAFF.  Varmt velkommen til Hjortshøj Egå 
og SGB Bears. Dem glæder vi os til at mødes med til kommende konkurrencer og andre aktiviteter, som f.eks. vores 
udviklingsmøde. 

Alt i alt er der sket rigtig meget i løbet af det seneste år! Ikke mindst på grund af corona, men derudover er vi 
imponeret over, hvad vi sammen kan opnå: cheerleadingverdenen generelt, underudvalg, Cheerleadingudvalget, 
DAFF’s administration og bestyrelsen. 

Tak for en god sæson! 

På vegne af Cheerleadingudvalget 
Formand, Christina Lissa Benn 
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Dommerudvalgets beretning
Dommerudvalget består af:

• Formand: Frank Rasmussen
• Næstformand: Martin Mikkelsen 
• Medlem: Kim Larsen 
• Medlem: Tobias Trige 
• Medlem: Kim Johansen 

Sikke et år, sikke en sæson… og desværre ikke på den bedst mulige måde. 

Her følger vores betragtninger omkring denne sæson, som blev præget af en ting og en ting alene - Corona eller Covid-19! 

Man kan sige meget dårligt om alt hvad der er sket, og alle de udfordringer det har givet på alle niveauer. Det er jo generelt for 
samfundet, men i vores lille andedam har det jo været en kamp uden lige, som vores forbund, har måtte kæmpe - stort tak til dem 
for alt hvad de har måtte stå igennem. 

På den side med glæde, så vil jeg gerne nævne, at vi rent faktisk lykkedes med at få afviklet en god række dommerkurser - til 
sammenligning med tidligere år, så var det kun vores elite satsning, nemlig EDK (elitedommerkursus) som for alvor blev ramt af 
Covid-19 restriktionerne. Selv på internationalt niveau, nåede vores IFAF dommere at få hilst på resten af Europa, under et besøg i 
Prag. 

Allerede før starten på sæsonen gav restriktionerne udfordringer - vi dommere inviteres ofte til at træne med i træningskampe, 
klubberne imellem… og pludselig blev vores antal et mærkbart issue - på eliteniveau så er vores optimale setup på intet mindre 
end 15 mand - 8 dommere, 3 kæde folk, 2 bold personer og 2 kamera operatører… 15 mand ud af 100 var et mærkbart tal… ud af 
50 et helt umuligt tal! Men når det er sagt, så har der været en forbilledlig kommunikation og forståelse for minimumsbemanding 
og det er da lykkedes at få afviklet træningskampe og ikke mindst kampe i den gældende sæson.  

Intet har dog været som det plejer og en ændring fra 100 til 50 personer, i forsamlingsforbuddet betød som bekendt at slutspil 
aldrig blev til noget. 

En lille glæde (for nogen) var at vi, pga. sæson finurligheden, kunne afgive hele NL crews til at dømme kampe i 1. div. - en opgave 
vi normalt ikke kan løse, fordi der er mange  opgaver at løse i NL. Og det var også tydeligt at mærke at der opstod en lille positiv 
panik, for de dommere som elsker at dømme football - de måtte kæmpe lidt for at få kampe at dømme… 

Da alting blev vendt på hovedet sandede vi også at vi måtte lade 2019 licenser fortsætte ud i sæson 2020… og vi har forsøgt at 
“bare” få det bedste ud af hvad sæson 2020 kunne tilbyde - dommerudvalget vil gerne sende en tak til alle for forståelsen i denne 
historiske tid. 
 

Når vi ser fremad, så kigger vi direkte ind i en grå sky… vi ved dog at det kan lade sig gøre at navigere fremad… bare forsigtigere 
end man plejer - og det er der vi står nu… DAFF har hjulpet med at plotte datoer for sæson 2021’s dommerkurser, og hvis det 
kan lade sig gøre at følge dem, så gør vi det… og ellers udviser vi bare omstillingsparathed, som må være tidens buzzword. 

Vi håber på at ses, under mere normale forhold i 2021. 

På vegne af Dommerudvalget
Formand, Frank Rasmussen
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flag football udvalgets beretning
Disciplinærudvalget består af:

• Formand: Niklas Dyrby Johansen 
• Medlem: Kasper Brandt 
• Medlem: Martin Rambusch Jakobsen
• Medlem: Martien Ebbesen
• Medlem: Sabrina Knudsen

Udvalget har i år afholdt 5 møder – alle virtuelle. Som tidligere har der været fokus på afvikling og drift af turnering og øvrige 
aktiviteter for allerede etablerede klubber samt på udvikling af og rekruttering til sporten. Desværre gjorde COVID-19 – som i stort 
set alle andre sportsgrene - sit til at gøre 2020 til et noget anderledes år for flag football.  

Året startede godt med en succesfuld åben turnering i Valby på Super Bowl Sunday. Turneringen var fuldt besat med 16 
deltagende hold, og spillermaterialet var en god blanding af gamle kendinge og helt nye spillere. Alle tilkendegivelser fra holdene 
lød på, at arrangementet havde været en særdeles god oplevelse.  

Kort efter gjorde COVID-19 sit indtog i den danske idrætsverden. Den mest ærgerlige konsekvens af dette var, at det imødesete 
og stort anlagte VM i Danmark måtte aflyses. Flere frivillige havde allerede lagt store kræfter i at gøre arrangementet 
attraktivt både fra et sportsligt og rekrutteringsmæssigt synspunkt, så aflysningen var særdeles ærgerlig – særligt for herre 
– og kvindelandsholdene som havde set frem til at kunne levere flotte resultater på dansk grund. Desuden medførte COVID-
restriktionerne også, at de planlagte dommeruddannelser måtte skæres ned til et enkelt virtuelt kursus på basisniveau, hvilket dog 
fungerede helt ok under omstændighederne.  

Den officielle turneringsstart blev udskudt til juni, men modsat mange andre holdsportsgrene var det for os heldigvis muligt at 
gennemføre en forkortet sæson og få kåret en Danmarksmester. Ved et vellykket Dannebrog Bowl-arrangement på Rundforbi 
Stadion i oktober mødtes Allerød Armadillos og Søllerød Gold Diggers – en kamp som Armadillos kunne trække sig sejrrigt ud af og 
dermed kalde sig Danmarksmester for 4. gang.  

Vi har desværre måttet sande, at de rekrutterings- og udviklingsaktiviteter, der er blevet sat i gang gennem de seneste år, har haft 
svært ved for alvor at kunne leve videre under coronakrisen. Flere gode initiativer var i støbeskeen såsom undervisning af et stort 
antal folkeskolelærere i flag football ved Idrætslærernes Forum og etablering af en ny turneringsstruktur i 1. division med flere 
åbne turneringer i løbet af året, men disse blev beklageligvis forhindret i at udfolde sig. 

Udover ovenstående vil vi i den nærmeste fremtid arbejde med at få gjort foreningsstrukturen i de eksisterende klubber mere 
robust og dermed skabe mere overlevelsesdygtige klubber samt arbejde målrettet med at få flag football integreret som en del af 
tilbuddet i langt flere tackleklubber, end det aktuelt er tilfældet. Vi håber meget på et snarligt lys for enden af coronakrisen, så vi 
atter kan få intensiveret arbejdet for at få vendt udviklingen for flag football i Danmark.  

På vegne af Flag football udvalget
Formand, Niklas Dyrby Johansen  
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